
Nitko  ne  može  biti  iznad
zakona  niti  smije  postojati
prostor gdje nema zakona

Visoki predstavnik i posebni predstavnik EU, Valentin Inzko,
danas je ponovno istaknuo da je uspostava i očuvanje vladavine
prava od ključnog značenja, te je dao punu potporu zakonitim
pravosudnim institucijama BiH – Sudu BiH, Tužiteljstvu BiH, te
Visokom sudskom i tužiteljkom vijeću.

Na sastanku održanom u Sarajevu sa predsjednicom Suda BiH,
Meddžidom  Kreso,  glavnim  tužiteljem,  Miloradom  Barašinom  i
predsjednikom  VSTV-a,  Miloradom  Novakovićem,  visoki
predstavnik i posebni predstavnik EU Valentin Inzko istaknuo
je da “vladavina prava počiva na jednostavnoj istini – da se
svatko rađa jednak, te je stoga jednak i pred zakonom i nitko
nije iznad ili izvan zakona.”

Vladavina zakona je u srži svake demokratske države, zajedno
sa svojim učinkovitim i pouzdanim institucijama. Funkcionalan
i vjerodostojan pravosudni sustav u BiH je suštinski interes
za  sve  njezine  građane.  Političari  BiH  nose  najveću
odgovornost  za  stvaranje  takvog  sustava.  “Oni  svojim
ponašanjem postavljaju standard za koji će biti pozvani na
odgovornost.”

Također,  svi  zvaničnici  i  sve  razine  vlasti  moraju  u
potpunosti surađivati sa pravosudnim institucijama BiH, tako
što će im omogućiti neometano izvršavanje obveza u cijeloj
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BiH. Ovo je suštinska vrijednost Europske unije. Ne može biti
kompromisa u svezi sa ovim pitanjem, ako BiH želi nastaviti na
putu ka Europi. 

Visoki predstavnik/posebni predstavnik EU Inzko složio se sa
predsjednicom  Suda  BiH,  glavnim  državnim  tužiteljem  i
predsjednikom  VSTV-a  da  je  potrebno  produžiti  prisustvo
međunarodnih zvaničnika u Sudu i Tužiteljstvu BiH. “Osigurati
da  Sud  BiH  i  Tužiteljstvo  BiH  rade  punim  kapacitetom  je
apsolutni  prioritet”,  izjavio  je  visoki  predstavnik/posebni
predstavnik EU.

Odlazak  sudaca  iz  sudskih  vijeća  moglo  bi  rezultirati
zastojima u postupcima koji se vode pred sudom u predmetima
ratnih zločina. “To bi bilo vrlo bolno za obitelji žrtava i
nepravedno prema optuženima, koji imaju pravo očekivati da
budu osuđeni ili oslobođeni optužbe.” 


